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RAUMAN KAUPUNGIN ELINKEINONEUVOTTELUKUNNAN KOKOUS 
4/2023 
 
Aika pe 15.12.2023, klo 12:18–13:37 
Paikka Lounas: Ravintola Knuutinpoika, Rauman kaupungintalon sisäpihalla, Kanalinranta 3, 
 Kokous: Kaupunginhallituksen kokoushuone, 3. kerroksessa 
   
 
 Katja Laitinen, Satakuntaliitto   
 Satu Remmer, Satakunnan TE-toimisto 
 Sari Uoti, ProAgria Länsi-Suomi  
 Marja Karvonen, ELY-keskus  Anne Jortikka 
 Antti Simula, Rauman Yrittäjät ry   
 Nita Vallimäki, Rauman Yrittäjät ry  asiantuntijajäsen 
 Janne Ussa, Rauman kauppakamari   
 Sari De Meulder, Rauman kauppakamari 
 Tommi Pitkänen, Rauman kauppakamari 
  Pia Kiuru, Finnvera   Minna Juhala 
 Åke Vastavirta, Leader Ravakka   
 Tapio Koivuniemi, SAK     
 Ari Rajamäki, Akava    
 Nina-Mari Turpela, Satakunnan Yrittäjät (poistui 13.20) 

   
 
 Rauman kaupunki 
 Esko Poikela, kaupunginjohtaja 

Tomi Suvanto, toimialajohtaja 
 Juha Eskolin, kaavoitusjohtaja 
 Satu Saarinen, kaupunkikehitysjohtaja 
 Mirja Kotiranta, yritysasiantuntija 
 Heikki M. Nurmi, yritysasiantuntija 
 
  

1. Kokouksen avaus 
Kaupunginjohtaja Esko Poikelan ollessa estyneenä kaupunkikehitysjohtaja Satu 
Saarinen avasi kokouksen lounaan jälkeen klo 12.18. 
 

2. Läsnäolijoiden toteaminen 
Todettiin läsnäolijat. 

 
3. Kokouksen työjärjestyksen hyväksyminen 

Esityslista hyväksyttiin kokouksen työjärjestykseksi. 
 

4. Edellisen kokouksen muistion hyväksyminen 
Edellisen kokouksen muistio on lähetetty jäsenille kokouskutsun yhteydessä. 
 
Esitys: Hyväksytään edellisen kokouksen muistio. 
 
Päätös: Hyväksyttiin 
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5. Rauman Elinvoimaohjelma 
Kaupunkikehitysjohtaja Satu Saarinen esitteli Rauman Elinvoimaohjelman.  
 
LIITE 
 
Keskustelu: 

 Nina-Mari Turpela: 
o erinomainen elinvoimaohjelma tiiviisti esitettynä 
o yritysten määrä yleisesti kasvava mutta väestö vähenee, joten 

pienyrittäjien huomiointi toimenpiteissä tärkeää 
o Rauma tekee tyylikkäästi imagonrakentamista ja brändäämistä 
o Rauman alihankintaverkosto vahva ja osaava 

 

 Katja Laitinen: 
o selkeä ja loogisesti etenevä ohjelmasisältö 
o seurantamittaristo hyvin laadittu 

 

 Åke Vastavirta: 
o verojen suuruuteen kiinnitettävä huomiota sekä tonttien saatavuuteen 

vetovoimatekijöinä 
o saariston saavutettavuus monella tavalla rannikkoa hyödyntäen 

kehittämiskohde 
 

 Antti Simula: 
o paluumuuttajiin huomiota (vapaa-ajan asuntojen muuttaminen 

ympärivuotiseksi ja etätyön mahdollistaminen) 
 

 Ari Rajamäki: 
o saavutettavuuden kehittäminen tärkeää 

 

 Janne Ussa: 
o elinvoima tärkeä teema 
o huomionarvoisia tärkeitä mittareita mm. äänestysaktiivisuuden nosto ja 

henkilöliikenteen saaminen vetovoimatekijänä 
 
Päätös: Merkittiin tiedoksi 
 
 

6. Rahoituskatsaus ja rahoitusinstrumenttien markkinointi 
Rahoittajien edustajat esittelivät 
 

 Antti Simula:   
o Leader-rahoitushankkeita olisi hyvä saada aktiivisesti Ravakan 

käsittelyyn myös Raumalta 
 

 Nina-Mari Turpela: 
o omarahoitusosuuksien järjestäminen tällä hetkellä haasteellista 

pienyrityksille 
 

 Katja Laitinen: 
o Aluekehitysrahaston ja Satakunnan JTF-rahoituksen tilannekatsaus 
o LIITE 
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 Satakunnan ELY-keskuksen edustajat eivät olleet paikalla, mutta  
Marja Karvonen oli toimittanut kokousta varten tilastotietoa myönnetystä EU-
rahoituksesta TEMin hallinnonalan puolelta ohjelmakauden käynnistymisestä 
alkaen  

 LIITTEET 
 
 
Esitys: Neuvottelukunta keskustelee asiasta ja merkitsee tiedokseen. 
 
Päätös: Merkittiin tiedoksi 
 
 

7. Neuvottelukunnan jäsenten tilannekatsaukset 
 

 Janne Ussa: 
o Logistiikkafoorumi 27.11.2023 – Rauma-Tampere –henkilöjunaliikenne 

ja Digirata-hanke 
o Rauma-Nokia yhteistyösopimus ja kestävän teollisuuden 

kasvumahdollisuudet – vaikuttajatilaisuus Helsingissä 3/2024 
o Jäänmurtajat: yhteistyö Luulajan ja Rauman Sataman sekä RMC:n 

kanssa 
o elintarviketeollisuuden kesälomittaja- ja harjoittelijamarkkinointi 

yhteistyössä Schibstedin kanssa 
o Ruokafoorumi järjestetään 5.2.2024 

 

 Nina-Mari Turpela: 
o Satakunnan Yrittäjät saaneet kutsun mukaan Rauman alueen TE-

uudistuksen valmisteluun 
o Rauman kaupunki sai Satakunnan Yrittäjien kunniamaininnan 

Yrittäjäaktiivinen kunta-seminaarissa 
o elinvoimalupaukset annettu kohta kaikissa Satakunnan kunnissa 
o Satakunnan Yrittäjien omistajanvaihdospalveluihin tulossa muutoksia – 

palvelu jatkuu vuodenvaihteesta eteenpäin Jarkko Koskisen ja Kari 
Variksen toimesta. Asiasta tulossa tiedote palvelun ylläpitäjäkuntiin 

 

 Antti Simula: 
o yritysten tulevaisuudenusko on koetuksella, erityisesti kaupan alalla 
o rakennusalan kv-työvoiman käytön suhteen huomioitava, että kv-

työntekijät käyttävät alueen palveluita ja sitä kautta jättävät rahaa 
alueelle 

 

 Nita Vallimäki: 
o elinvoimalupauksen ja elinvoimaohjelman mittareiden 

yhteensovittaminen sekä seuraaminen eri yhteyksissä, kuten 
elinkeinoneuvottelukunnan kokouksissa? 

o Satu Saarisen kommentti: voidaan käydä läpi pari kertaa vuodessa 
 

 Sari Uoti: 
o Leader-yritystukien haku menee aalloittain ja jotkut hankkeet joudutaan 

hylkäämään koska eivät sovi Leader-rahoituksella rahoitettaviksi 
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 Satu Remmer: 
o Muutosturvan osalta ollaan ylitetty korona-ajan piikki, vuoden 2024 

alkupuoli näyttää, miten työttömyys ja lomautusten määrä kehittyvät 
 

 
Esitys: Neuvottelukunta merkitsee tiedokseen. 
 
Päätös: Merkittiin tiedoksi 
 
 

8. Muut asiat 
                        Päätettiin pitää seuraava kokous torstaina 14.3.2024 klo 13.00.  

 
 

9. Kokouksen päättäminen 
Puheenjohtaja Satu Saarinen päätti kokouksen klo 13.37. 
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